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ل و پرسـپولیس بـه بخـش خصوصـی  گـذاری مالکیـت اسـتقا آییـن وا
صبـح روز گذشـته در محـل وزارت امـور اقتصـادی و دارایـی برگـزار شـد 
تـا ایـن دو باشـگاه سـرانجام پـس از سـال  ها بـه بخـش خصوصـی واگـذار 
شوند. بر همین اساس به دنبال تایید صاحیت متقاضیان دو باشگاه 
استقال و پرسپولیس در روز یکم اردیبهشت، دوشنبه سوم اردیبهشت 
در فرابورس ایران مزایده رسـمی برای واگذاری 85 درصد از سـهام این 
دو باشـگاه برگـزار و درنهایـت بـه صـورت رسـمی ایـن مقـدار از سـهام 
ایـن دو باشـگاه بـه متقاضیـان واگـذار شـد. بـر ایـن اسـاس 85 درصـد 
ل بـه شـرکت صنایـع پتروشـیمی خلیج فـارس  از سـهام باشـگاه اسـتقا
و شـرکت های تابعـه آن و همیـن مقـدار از سـهام باشـگاه پرسـپولیس نیـز 
بـه یـک کنسرسـیوم بانکـی انتقـال پیـدا کـرد. ایـن آییـن بـا حضـور وزرای 
ورزش و جوانان و امور اقتصادی و دارایی، اعضای هیات مدیره باشگاه 
استقال و پرسپولیس و همچنین شرکت صنایع پتروشیمی خلیج فارس 
، ملـت،  و شـرکت های تابعـه آن و اعضـای هیات مدیـره بانک هـای شـهر
تجـارت، صـادرات، رفـاه و اقتصـاد نویـن برگـزار شـد. برهمیـن اسـاس 
یـان، سرپرسـت سـازمان خصوصی سـازی در گفت وگویـی بـا  ابراهیـم باز
خبرنـگار ورزشـی »فرهیختـگان« درخصـوص جزئیـات ایـن واگـذاری به 

یـر اشـاره کـرد.  نـکات ز

صحبت را از واگذاری استقال و پرسپولیس به بخش خصوصی آغاز کنیم. 
یاست جمهوری آقای رئیسی در گام نخست با پذیرش این  دولت سیزدهم با ر
دو شرکت در بازار پایه فرابورس، ۱۰ درصد این دو باشگاه را به مردم واگذار کرد 
و این یعنی قدم اول در مسـیر مردمی شـدن برداشـته شـد. در گام مهم بعدی، 
یـخ سـوم اردیبهشـت ۱۴۰۳  بعـد از برگـزاری ۸ بـار مزایـده، در نهمیـن بـار در تار
ی به عنـوان کارگـزار دولـت و مجموعـه وزارت اقتصـاد  سـازمان خصوصی سـاز
کیـد، توجـه و اراده ای کـه هـم دولـت و هـم وزرای محتـرم  ی؛ بـا تا گـذار در امـر وا
ذی ربط در جهت رسـیدن به مشـتریان راهبردی، نسـبت به این امر داشـتند، 
تمامـی سـعی خـود را کـرده تـا بتواننـد آینـده خوبـی را بـرای آینـده این دو باشـگاه 
رقـم بزننـد. بـر همیـن اسـاس نیـز در یـک عرضـه عمومـی، رقابتـی و شـفاف و بـا 
یـک عرضـه عمـده یعنـی ۸۵ درصـد ایـن دو باشـگاه را بـه بخـش خصوصـی 

ی سـهام اسـتقال و پرسـپولیس به ۹۵ درصد برسـد.  گذار گذار کردند تا وا وا

در خصـوص نکتـه قابـل توجـه در ایـن پروسـه می تـوان بـه افـت سـهام بانک های 
کشور در چند روز اخیر و چه بسا درنتیجه این واگذاری اشاره کرد. این درحالی 
اسـت کـه در بحـث هلدینـگ خلیج فـارس تـا حـدودی وضعیـت بهتـر اسـت. 
، دورنمـای ایـن  یـان ده بـودن ایـن دو باشـگاه تـا بـه امـروز درحقیقـت بـا توجـه بـه ز

یابـی می کنیـد؟ واگـذاری را چطـور ارز
گذاری این است که بخش خصوصی بهتر از بخش دولتی  یکی از اهداف وا
می تواند مجموعه ها را مدیریت کرده و باید شرکت های مورد واگذاری را طوری 
، آنها را به سمت  برنامه ریزی کند که در سال اول، سال دوم و سال های دیگر
ی و تاثیرگـذاری بیشـتر مطابـق فعالیت هـای سـازمان پیـش ببـرد. پـس  بهـره ور
یـان ده بـودن خـارج  ی ایـن اسـت کـه ایـن باشـگاه ها از ز گـذار یکـی از اهـداف وا

ی هـم برسـند. در هـر صـورت اینکـه کنسرسـیوم های  شـده، بلکـه بـه سـودآور
اقتصـادی کـه صاحیـت و اهلیـت ازم را بـه لحـاظ خـروج ایـن بنگاه هـا از 
گـذاری دو باشـگاه پرطرفـدار کشـور پـا پیـش گذاشـته  یان دهـی دارنـد، بـرای وا ز
ی از ایـن  و داوطلـب شـدند، ازم اسـت از طـرف سـازمان خصوصی سـاز
گذاری به  کنسرسـیوم ها و شـرکت ها تشـکر ازم را داشـته باشـم. مطمئنا این وا
یک مجموعه صاحب علم و اطاع و اراده برای شکوفا شدن امر فعالیت این 
دو باشگاه بزرگ و نام آور است و برهمین اساس هم ما آینده خوبی را ان شاءاه 
بـا ایـن اتفـاق بـرای آینـده ورزش و به ویـژه فوتبـال ایـران پیش بینـی خواهیـم کرد. 

چـه ضمانتـی وجـود دارد کـه در آینـده ایـن پروسـه واگـذاری شکسـت نخـورد؟ 
درواقـع چـه تدابیـری اندیشـیده شـده تـا روزهـای بی پولـی و بدهـکاری و تاریـک 
سـرخابی ها بـه پایـان رسـیده یـا تکـرار نشـود؟ در هـر صـورت ایـن نگرانـی وجـود 
دارد کـه ایـن موضـوع بـه صـورت فرمالیتـه و در جهـت صـدور مجـوز حرفـه ای دو 

باشـگاه انجـام شـده باشـد. در ایـن مـورد توضیـح می دهیـد؟
ی دو باشـگاه روایـت می شـود  گـذار ایـن حرف هایـی کـه امـروز درخصـوص وا
بعضـا حرف هـای درسـتی نیسـت. بـه هـر صـورت ضمانـت اصلـی ایـن اسـت 
گـذاری امـروز محقـق شـد. ضمانـت اصلـی ایـن اسـت  کـه اراده دولـت بـرای وا
که اهلیت و صاحیت دو مجموعه بزرگ اقتصادی پشـت این اتفاق اسـت. 
ضمانـت اصلـی ایـن اسـت کـه دولـت تقریبـا از کل سـهام ایـن مجموعـه بیرون 
آمده و به هر حال، هم مالکیت و هم مدیریت را واگذار کرد. اینکه مالکیت 
گـذار می کنیـم، یعنـی اراده متیـن و اسـتوار  و مدیریـت را بـا هـم و در آن واحـد وا
برای مردمی کردن این بخش از ورزش وجود دارد. به اعتقاد ما اقتصاد ورزش 
در ایـن دو باشـگاه بعـد از ایـن شـکل خواهـد گرفـت و ایـن باشـگاه ها خواهنـد 
توانست با پیگیری و نگاه راهبردی مالکان خود، یک مسیر رو به یک جریان 

اقتصـادی را در حـوزه ورزش پیگیـری کننـد و منافـع و منابـع و مصـارف خـود را 
تنظیم کنند. بنابراین، این روز از این جهت روز مبارکی به شمار می رود که یک 
ی دیرین برجای مانده، خاتمه پیدا کرده و به نقطه رهایی به جهت تحقق  آرزو
یشـه مردمی شـدند.  ، قدیمی و بار این آرزو رسـیده و این دو باشـگاه پرطرفدار

، اینکـه شـنیده می شـود ایـن دو باشـگاه بـا تهاتـر بـا دولـت بـه  نکتـه دیگـر
گـذاری دولـت  کنسرسـیوم های نفتـی و بانکـی انجـام شـده و بـه جهـت ایـن وا

یافـت نمی کنـد. ایـن موضـوع تـا چـه انـدازه صحـت دارد؟ پولـی را در
فعـا در ایـن خصـوص اتفاقـی نیفتـاده امـا همـه اینهـا در عرضـه عمومـی کـه در 
بـازار پایـه فرابـورس ایـران اعـام شـد، انجـام شـده اسـت. مـا، هـم قسـمت نقدی 
یافـت خواهیـم کـرد.  و هـم قسـمت غیرنقـدی را طـی ۶ سـال و در ۱۲ قسـط در
این دو باشـگاه هم در یک عرصه رقابتی شـفاف و عمومی خریداری شـدند. 

صحبت پایانی؟
بنـده بـه نوبـه خـودم ایـن اتفـاق عظیـم و ارزشـمند بـه جهـت مردمـی شـدن 
بخش مهمی از ورزش کشـور که رهاورد و دسـتاوردهای آن می تواند به مردمی 
شـدن سـایر بخش هـا در اقتصـاد و ورزش کشـور بینجامـد را بـه هـواداران، 
پیشکسـوتان و نـام آوران ورزش و فوتبـال ایـران تبریـک عـرض می کنـم و از همـه 
دوسـتانی کـه در بخش هـای مختلـف در حـوزه وزارت ورزش، وزارت اقتصـاد 
و سـایر دسـتگاه های دیگـر تـاش کردنـد تـا ایـن اتفـاق مهـم رقـم بخـورد، تشـکر 
یم روز ۵ اردیبهشت، روزی باشد که آیین امضای قراردادهای  می کنم. امیدوار
ی ایـن دو باشـگاه بـه کنسرسـیوم های نفتـی و بانکـی، یـک فصـل  گـذار وا
جدیـدی را در حـوزه مالکیـت، مدیریـت و برنامه ریزی هـای مدیریتـی ایـن دو 

باشـگاه به وجـود مـی آورد. 

سرپرستسازمانخصوصیسازیدرگفتوگوبا»فرهیختگان«:استقالوپرسپولیسبعداز9مزایدهبااخرهخصوصیشدند

هدف اصلی این است که سرخابی ها به سوددهی برسند
ضمانتشکستنخوردنواگذاریاینکهدولتازکلسهاماینمجموعهبیرونآمد

محمدرضا حاجی عبدالرزاق
خبرنگار گروه ورزش

سیامک خاجی
دبیر گروه ورزش

جزئیاتجدیدازلیگالیتآسیا
رویارویی شرق و غرب  از یک چهارم نهایی

رقابت هـــای مرحلـــه گروهی لیگ الیت آســـیا در قالب فرمـــت برگزاری 
به صورت لیگ در سطح اول فوتبال آسیا در حالی از شهریور ماه سال آینده 
بعد از ۳ دور دیدارهای پلی آف آغاز می شود که بر طبق برنامه ریزی انجام 
شده ۱۲ تیم از دو سمت قاره آسیا، در ۸ دور به صورت دوره ای به مصاف 
هم خواهند رفت. نکته قابل توجه اینکه هنوز جزئیات برگزاری این ۸ دیدار 
، با چه تیم هایی بازی خواهند  و اینکه هر تیم برای برگزاری این ۸ دیدار
کرد هنوز از ســـوی کمیته مســـابقات AFC مشخص نشده است.  طبق 
اعام اولیه قرار است هر تیم ۴ دیدار خانگی و ۴ دیدار خارج از خانه را با 
۸ تیم متفاوت برگزار کرده که احتماا محل و مدل برگزاری هر رقابت، بعد 
از قرعه کشی مشخص خواهد شد؛ هر چند قابل پیش بینی است تیم های 
یک کشور در این لیگ با هم بازی نکنند که در این صورت همان طور که 
پیش از این نوشتیم در این مرحله خبری از دربی آسیایی نخواهد بود. در 
ادامه این رقابت ها، از هر لیگ )شرق و غرب ( ۸ تیم برتر راهی  یک هشتم 
نهایی شده که این مرحله نیز به صورت جداگانه  برگزار خواهد شد . این 
در شرایطی است که طبق اعام جدید کمیته مسابقات، از این مرحله 
به بعد و طبق قرعه کشی ۸ تیم برتر شرق و غرب  آسیا به مصاف یکدیگر 
خواهند رفت. نکته مهم اینکه از مرحله یک چهارم نهایی تا فینال، این 
رقابت ها به صورت تک حذفی و در کشور عربستان برگزار شده تا در تاریخ 

۴ می  ۲۰۲۵، قهرمان جدید آسیا در فرمت جدید  مشخص شود. 

بعدازمحرومیتکاپیتانآبیها
 سیلوا در هاله ای از ابهام 

سهرابیان احتماا می رسد
تیم فوتبال استقال در حالی چهارشنبه آینده راهی تبریز می شود تا دیدار 
هفته بیست وپنجم خود در برابر تراکتور را برگزار کند که ۳ امتیاز این دیدار 
در مسیر قهرمانی آبی ها می تواند نقش بسزا و مهمی را ایفا کرده و چه بسا 
این ۳ امتیاز حتی درنهایت قهرمانی شاگردان نکونام را رقم بزند. این در 
حالی است که برگزاری این مسابقه برای استقالی ها با محرومیت حسین 
حسینی، گلر و کاپیتان این تیم تا حدود زیادی از حساسیت بیشتری 
برخوردار شده است؛ چراکه برای اولین بار در فصل جاری خالدآبادی از 
دروازه این تیم حراست خواهد کرد. نکته قابل توجه اینکه برای برگزاری این 
مسابقه هنوز وضعیت سیلوا و سهرابیان دو مدافع میانی این تیم مشخص 
نیست؛ هر چند شنیده می شود سهرابیان برای همراهی استقال در این 
میدان مشکلی ندارد، اما سیلوا به نظر به این دیدار حساس و سرنوشت ساز 

هم نخواهد رسید. 

درویشتکلیفسرمربیتیمشرامشخصکرد
اوسمار محکوم به برد سپاهان و آلومینیوم

مدیرعامل باشگاه پرسپولیس بعد از دومین نشستش با اوسمار در آخرین 
اظهارنظر خود در مورد آینده این مربی در پرسپولیس گفت که بعد از بازی 
با سپاهان از وی برنامه خواهند گرفت. او در واقع غیر مستقیم گفت که 
تکلیف اوسمار بعد از دو بازی حساس تیمش مشخص خواهد شد. دو 
مسابقه ای که پرسپولیس باید در آن پیروز شود، در غیر این صورت ممکن 
است قهرمانی در جام حذفی و لیگ را از دست بدهند. شاگردان اوسمار 
فردا در مرحله یک هشتم نهایی جام حذفی در اراک مهمان آلومینیوم 
هســـتند و برای صعود به مرحله بعد باید برنده این بازی باشـــند. روز ۱۲ 
اردیبهشـــت نیز بازی پرســـپولیس با ســـپاهان تاثیر زیادی در سرنوشت 
قهرمانی این تیم در لیگ خواهد داشت، مخصوصا اگر استقال در تبریز 
امتیاز از دست بدهد. در همین راستا اوسمار برای ماندن در پرسپولیس 
باید به نوعی توانایی اش را در این دو بازی ثابت کند. لغزش در هر یک از 
آنها ممکن است ماجرای تمدید قرارداد اوسمار را به آخر فصل بکشاند. 
هر چند در شرایط فعلی هم این طور به نظر می آید که درویش می خواهد 

تصمیم نهایی در مورد اوسمار را به تابستان موکول کند.

العینبههمهآسیانشاندادعربستانیهاغولچراغ
جادوندارند؛باوریکهفوتبالایرانندارد

النصر و الهال شکست ناپذیر نبودند
نیمه  نهایی لیگ قهرمانان آسیا درس بزرگی برای فوتبال ما و باشگاه های 
ایرانی بود. زمانی که پول پاشی باشگاه های عربستانی در فوتبال با خرید 
ســـتاره های نامدار دنیای فوتبال آغاز شـــد، بســـیاری تصور می کردند تا 
مدتی فقط باید شاهد موفقیت باشگاه های متمول این کشور در لیگ 
قهرمانان باشیم اما العین امارات که تیم چندان گرانقیمتی هم نیست و 
ستاره نامدار و چهره خارجی شناخته شده ای در ترکیب خود ندارد موفق 
شـــد در دو مرحله پیاپی النصر و الهال، دو غول پرســـتاره عربستانی را 
شکست داده و راهی دیدار نهایی لیگ قهرمانان شود. اتفاقی که می تواند 
به ما این امیدواری و باور را بدهد که می توان این رقبا را شکســـت داد و 
برتری برابر چنین رقبایی با وجود خرید ستاره ها و هزینه های هنگفت، 
دور از دســـترس نیســـت. همانطور که در مرحله گروهی اگر پرســـپولیس 
خودباوری بیشتری داشت و با ترس کمتری برابر النصر به میدان می رفت 
می توانست در هر دو مسابقه رفت و برگشت نتایج بهتری برابر آنها کسب 
کند. سپاهان نیز در دور حذفی و در هر دو مسابقه خود برابر الهال چهره 
تیم ازپیش باخته را نداشت و اگر بازیکنان این تیم اخراج نمی شدند شاید 
حاا حتی می توانستند تا فینال آسیا نیز پیش بروند. عملکرد عالی العین 
در هر دو مسابقه برابر الهال نشان داد که عربستانی ها غول چراغ جادو 
ندارند که نتوان برابر آنها به موفقیت رسید و با مدیریت درست منابع و 
اســـتفاده مناســـب از استعدادها می توان حتی از سد چنین رقبایی هم 

عبور کرد و به موفقیت رسید.

اخبار کوتاه

ی این دو باشگاه به یک  گذار برای هواداران اســـتقال و پرســـپولیس بحث وا
گر چه طی سال  های  یایی دور از دسترس بدل شده بود و ا ی و رو موضوع تکرار
اخیر بارها عنوان شده که قرار است به زودی این اتفاق رخ دهد اما هر بار به 
بهانه ای این موضوع منتفی می شـــد. همین خلف وعده ها ســـبب شـــده بود 
این بار هم امید چندانی به رخ دادن این اتفاق وجود نداشته باشد، اما بااخره 
تاش هایـــی صـــورت گرفتـــه و البته الزامی که برای صـــدور مجوز حرفه ای دو 
باشـــگاه برای حضور در آســـیا وجود داشت، باعث شد نگاه جدی تری برای 
عملیاتی شـــدن این اتفاق وجود داشـــته باشـــد و درنهایت در آخرین روزهای 
ضرب ااجلی که برای ارسال مدارک به کنفدراسیون فوتبال آسیا وجود داشت 
گذار شوند.  هر دو باشگاه به بخش هایی که البته نیمه خصوصی هستند، وا
هواداران دو تیم از اینکه ســـرانجام این ســـنگ بزرگ از پیش پای دو باشـــگاه 
برداشته شد که البته قدم مهمی به سوی حرفه ای تر شدن محسوب می شود 

خوشـــحالند، امـــا هنـــوز هم این نگرانـــی وجود دارد که آیـــا برنامه ریزی مدونی 
برای آینده این دو باشگاه وجود دارد یا اینکه فعا برنامه ریزی ها برای همین 
مرحله انجام شـــده و مالکان جدید تازه قرار اســـت به ســـراغ برنامه ریزی برای 

سروسامان دادن به وضعیت دو باشگاه بروند. 
ی صحبـت  گـذار بـاره ایـن وا گرچـه وزرای ورزش و اقتصـاد امیدوارانـه در ا
می کنند، اما باید منتظر ماند و دید که آیا مالکان جدید می توانند انتظارات 
هـواداران پرشـمار سـرخابی ها را بـرآورده کـرده و تیم هـای قدرتمنـدی را بـرای 
فصل آینده روانه مسابقات کنند یا نه. البته نباید این نکته را فراموش کرد که 
ی ایـن انتظـار را داشـت کـه مالـکان جدیـد با صرف  گـذار عمـا نبایـد از ایـن وا
یدهـای گرانقیمـت به دنبـال تقویـت تیـم باشـند،  ینه هـای هنگفـت و خر هز
بلکـه روال منطقـی ایـن اسـت کـه آنهـا به دنبـال درآمدزایـی و اسـتفاده از همـه 
راه هـای رسـیدن بـه درآمدهـای پایـدار و قابـل وصـول باشـند تـا دو باشـگاه بـه 
ی در دنیای فوتبال سر  شکلی حرفه ای و مطابق با استاندارد های باشگاه دار
یخته و نامناسـب کنونی خارج  و شـکل مناسـبی گرفته و از وضعیت به هم ر
شـوند. بی تردیـد یکـی از مهم تریـن راه هـای درآمدزایـی در فوتبـال حق پخـش 
کـه متاسـفانه در فوتبـال مـا بـا وجـود گذشـت ۲۳ دوره از  تلویزیونـی اسـت 

شـروع لیگـی کـه عنـوان حرفـه ای را یـدک می کشـد امـا یکـی از بدیهی تریـن 
ی حرفـه ای کـه اتـکا بـه چنیـن درآمدهایـی مثل حق پخش،  اصـول باشـگاه دار
بلیت فروشی و همچنین فروش محصوات مرتبط با برند تیم است، رعایت 
نمی شـود. در این زمینه بارها مسـئوان فوتبال خواسـتار تصویب قانونی برای 
پرداخت حق پخش مسـابقات لیگ از سـوی صداوسـیما شـده اند که هر بار 
این اتفاق عملی نشده و اراده ای هم از سوی این سازمان برای پرداخت پولی 
که حق فوتبال و باشگاه هاست، وجود ندارد. شاید پس از حل شدن مشکل 
مالکیـت مشـترک حـاا مهم تریـن دغدغـه بـرای ایـن دو باشـگاه و همچنیـن 
سـایر باشـگاه های فوتبـال در ایـران حـل شـدن مسـاله حق پخـش اسـت تـا بـه 
یـادی حـل شـود. باشـگاه های  ایـن ترتیـب مشـکل درآمدزایـی آنهـا تـا حـد ز
ینه هـای خـود را از ایـن طریـق  حرفـه ای در دنیـای فوتبـال بخـش عمـده هز
ی از باشـگاه ها بـه  تامیـن می کننـد و حق پخـش می توانـد وابسـتگی بسـیار
بودجـه دولتـی را از بیـن ببـرد و کمـک کنـد تـا آنهـا بـه درآمـدی پایـدار رسـیده و 
برنامه ریـزی بهتـری بـرای بودجـه خـود در طـول فصـل داشـته باشـند تـا کمتـر 
یکنان و مربیان  شـاهد مشـکات مالی و همچنین شـکایت های پرتعداد باز

به دلیـل بدهـی باشـگاه ها بـه آنهـا باشـیم. 

تیم ملی ایران در مرحله یک چهارم نهایی رقابت های جام ملت های آسیا 
ظهر دیروز به مصاف قرقیزســـتان رفت و با ارائه نمایشـــی خوب و کسب 
برتری 6 بر یک برابر این حریف به نیمه نهایی رسید و همچنین سهمیه 
گردان وحید شمسایی در این  جام جهانی ازبکســـتان را کسب کرد. شـــا
دیدار به مصاف حریفی رفتند که در نخستین  بازی خود در مرحله گروهی 
موفق شده بود ژاپن مدعی را شکست دهد و زمینه ساز حذف این تیم بود.  
در مرحله نیمه نهایی تیم فوتسال تاجیکستان به مصاف تایلند می رود 
و تیم ملی ایران هم در دیداری نســـبتا دشـــوار برابر ازبکستان قرار خواهد 
گرفت. محمد هاشم زاده، بازیکن و مربی اسبق تیم ملی و سرمربی فعلی 
تیم فوتسال امید کویت در گفت وگو با »فرهیختگان« به تمجید از عملکرد 
تیم ایران در دیدار برابر قرقیزستان پرداخت و البته معتقد است تیم ما کار 

ســـختی برابر ازبکســـتان دارد. وی درباره نمایش تیم ما در جام ملت ها و 
وضعیت فوتسال آسیا صحبت های جالبی داشته که در ادامه می خوانید. 

در مورد بازی ایران مقابل قرقیزستان صحبت کنید. 
ایران نمایش بســـیار خوبی از خود به جای گذاشـــت. به جز یکی، دو اشـــتباه 
یکنـــان ایران داشـــتند، در بقیـــه لحظات منطقی بـــازی کردند و  فـــردی کـــه باز
توانســـتند به خوبی دفاع کنند و توپ گیری از حریف باعث شـــد نتیجه خوبی 
مقابل قرقیزســـتان بگیریم؛ تیمی که توانســـته بود ژاپن را حذف کند. ان شاءاه 
بچه هـــای تیـــم ما هر روز و بازی به بازی بهتر شـــوند تـــا درنهایت قهرمانی جام 

ملت ها را کسب کنیم. 

ازبکستان را به عنوان حریف ایران در نیمه نهایی چطور می بینید؟
ازبکستان با به خدمت گرفتن لوپز اسپانیایی، سرمایه گذاری خوبی در فوتسال 

کرده است. این تیم در اکثر اوقات جزء چهار تیم برتر بوده و حاا هم به عنوان 
میزبان جام جهانی،  انگیزه بسیار باایی دارد. امیدوارم بچه های ما بتوانند روند 

خوب خود را مقابل ازبکستان هم ادامه دهند. 

با حذف ژاپن شانس ایران برای قهرمانی در آسیا بیشتر شده است؟
ایران شـــانس بســـیار باایی برای قهرمانی داشت و حاا با حذف رقیب اصلی 
آن، این شـــانس بیشـــتر هم شده اســـت. ژاپن تیمی است که با اعتمادبه نفس 
بیشتری نسبت به دیگر تیم ها مقابل ایران بازی می کند. این تیم قهرمان دوره 

قبل بود و حذف آنها کار ایران را برای قهرمانی آسان تر می کند. 

نقطه ضعف ایران در این بازی ها چه بوده است؟ 
، ضدحمله هم ایجاد می شود. اگر ما بتوانیم  تیم ما سراسر حمله است و از این رو
این مشکل را برطرف کنیم، کار ما در بحث فنی تکمیل می شود. مربیان تیم ملی 

در دو بازی اخیر روی این موضوع کار کرده بودند تا جلوی این مشکل گرفته شود. 

پیشرفت در آسیا را چطور دیدید؟
فوتسال در این قاره خیلی پیشرفت کرده است و کار هر روز سخت تر می شود. 
تیم ها دفاع کردن را به خوبی یاد گرفته اند. تیم بحرین جلوی ما فوق العاده دفاع 
کرده اســـت. دیگر اختاف مثل گذشـــته نیســـت و تیم ها شـــرایط خوبی پیدا 
کرده اند. در گذشته تیم ایران، تیم های دیگر را با خاف ۱۰ گل شکست می داد 

اما حاا دیگر این شرایط وجود ندارد. 

ضعف تیم های آسیایی در چیست؟
هرچند تیم ها در دفاع خوب شده اند اما هنوز در حمله نتوانسته اند به شرایط 
مطلوب برسند. تیم های آسیایی در این بخش ضعف هایی نسبت به تیم های 

آمریکای جنوبی و اروپایی دارند. 

اگرمیخواهیدپروژهخصوصیسازیفوتبالواقعیباشدبایدحقپخشدادهشود

گذاری سرخابی ها مدیریت عاقانه؛ ضامن موفقیت وا

هاشمزادهدرگفتوگوبا»فرهیختگان«:باحذفژاپنشانسمابرایقهرمانیخیلیبیشترشد

تهاجمی بازی می کنیم و باید مراقب ضدحمات رقبا باشیم
سیدمهدی خادم نبی

خبرنگار



لیگ برتر هفته های پایانی خود را سپری می کند و این درحالی است که در ۲۴ 
هفته اخیر هفت تیم در جدول رده بندی تغییر مربی را در برنامه خود داشته اند و 
به این ترتیب ۱۳ مربی جدید نسبت به ابتدای فصل روی نیمکت تیم های لیگ 
برتری قرار گرفته اند. البته هنوز سرمربی تیم تراکتور مشخص نشده و نمی دانیم چه 
کسی جانشین پاکو خمز خواهد شد که در این صورت آمار ۱۳ مربی را باید به ۱۴ 
مربی افزایش دهیم. به این ترتیب با استناد به ۸ تیمی که سرمربی خود را عوض 
نکرده اند و با توجه به اینکه قطعا یک مربی تازه روی نیمکت تراکتور می نشیند 
باید اعتراف کنیم به جز مربیان موقتی که هدایت تیم ها را در فصل جاری برعهده 
گرفتند لیگ برتر ۲۲ مربی به خود دیده اســـت. به این ترتیب یک لیگ ۱۶ تیمه 
درحالی که هنوز ۶ هفته به پایان رقابت هایش باقی مانده ۲۲ مربی به خود دیده 
و همچنان قابلیت تغییرات بیشتر را دارد. از طرفی تیم هایی بوده اند که قصد 
داشته اند سرمربی خود را تغییر دهند یا اخراج کنند اما به هر دلیلی این امکان 

میسر نشده تا فعا آمار ۲۲ مربی پایدار بماند.

 این همه تغییر چرا؟
شـــرایط تیم هـــا در جـــدول رده بنـــدی مهم ترین عامل تغییر ســـرمربیان اســـت . 
درحال حاضـــر هفـــت تیم به طور قطع ســـرمربیان خود را تغییـــر داده اند و تراکتور 
هشـــتمین تیمی اســـت که قصد چنین کاری را دارد اما هنوز ســـرمربی جدید را 
معرفـــی نکـــرده و البته حمید مطهری را به عنوان دســـتیار ســـرمربی جدید خود 
معرفی کرده اســـت. بد نیســـت بدانید هفت تیم با نظر باشـــگاه سرمربیان خود 
را تغییـــر داده انـــد یـــا به نوعی آنها را اخراج کرده اند و تنها تیم پرســـپولیس بوده که 
سرمربی آن با نظر شخصی خود استعفا داده و مربی جدیدی جایگزین او شده 
اســـت. اوســـمار ویرا درحالی جانشین یحیی گل محمدی شد که این مربی هم 
نتایج خوبی گرفته بود و هم باشـــگاه پرســـپولیس امکان اخراج او را نداشـــت اما 
چالش های موجود بین مدیریت و سرمربی پرسپولیس درنهایت یحیی را مجبور 

کرد از سمت خود استعفا دهد.
تیم استقال هرچند نکونام را در جایگاه خود حفظ کرده اما درواقع این مربی بارها 
مدعی شده قصد برکناری اش را داشته اند. بااین حال ثبات در باشگاه استقال تا 
این لحظه به صدرنشینی این تیم ختم شده است. در بین دیگر تیم هایی که فعا 
، استقال خوزستان و ذوب آهن  نیمکت شان ثبات داشته تیم های شمس آذر
نیز تا آستانه تغییر مربی رفته اند اما این امکان میسر نشده است. دقیقی در نیم 
فصل اردوی شمس آذر را ترک کرد اما دوباره برگشت و نیم فصل دوم را با تیمش 
آغاز کرد. سیروس پورموسوی نیز در تیم استقال خوزستان تاکنون دوبار استعفا 
داده اما مدیران این باشگاه همچنان به ادامه همکاری با او اصرار دارند. محمد 
ربیعی دیگر مربی لیگ برتر که اتفاقا نیم فصل اول خوبی را با ذوب آهن سپری 
کرده بود به دلیل پیشنهاد بهتر از باشگاه فواد قصد ترک اصفهانی ها را داشت اما 

مدیریت مجموعه ذوب آهن مانع او شد و با وجود عملکرد 
ناموفـــق ایـــن مربی در نیـــم فصل دوم حاضر نیســـت او را 
اخراج کند یا با استعفایش موافقت کند. با توجه به اینکه 
تنها ۶ هفته از رقابت های لیگ برتر باقی مانده کمی بعید 
است تغییر دیگری رخ دهد، بااین حال نارضایتی هواداران 
تیم ها از عملکرد برخی مربیان می تواند زمینه ساز اخراج 

یا استعفای آنها در لیگ برتر شود. جالب اینکه از 
هفت تیمی که سرمربی خود را تغییر داده اند 

فقط پرسپولیس در نیمه باای جدول قرار 
دارد که آن هم سرمربی اش استعفا داده 

و اخراجی در کار نبوده است و شش 
تیـــم دیگر همگـــی در نیمه پایینی 
جدول و مخصوصا از قعرنشینان 

هستند.

 نیمکت های 
متغیر

اگـــر بخواهیـــم عملکـــرد مربیـــان 
جدیـــد در برخی تیم های لیگ برتری 

را با همتای سابق شـــان مقایســـه کنیم، آمار 
جالبی به دست می آید. از میان هفت تیمی 
که مربی خود را تغییر داده اند ۵ تیم عملکرد 
بهتری در فصل دوم داشـــته اند و آمارشان 
بهتر است و دو تیم که اتفاقا بیش از یک 
مربی را تغییر داده اند روند نزولی را درپیش 
گرفته اند، به طوری که با تغییر مربی نه تنها 

نسبت به نیم فصل اول اوضاع بهتر نشده، بلکه بدتر هم شده است.
 

پرسپولیس
پرســـپولیس نیم فصل اول با یحیی گل محمدی به کارش ادامه داد و از ۹ هفته 
ابتدایی لیگ ۱۹ امتیاز به دست آورد. جایگاه این تیم در جدول رده بندی خوب 
بود. با روی کار آمدن اوسمار اما پرسپولیس روند هجومی تری به خود گرفته و حاصل 
کار این مربی در ۹ هفته نیم فصل دوم ۲۲ امتیاز بوده است، به این ترتیب می توانیم 

بگوییم مرد برزیلی از گل محمدی عملکرد بهتری داشته است.

مس
مس در فصل اول با الهامی ۱۴ امتیاز از ۹ هفته به دست آورد. این زمانی بود که هنوز 
دچار سراشیبی نشده و باخت های سریالی آنها شروع نشده بود. بااین حال نوید کیا 
که از بسیاری جهات به دلیل مساوی های مکررش مورد انتقاد است از ۹ هفته نیم 
فصل دوم ۱۵ امتیاز کسب کرده و یک امتیاز از الهامی جلوتر است. این درحالی 
است که نوید کیا چند بازیکن را از دست داده و تیم را نیز خودش نبسته است.

 

هوادار
هوادار با مسعود شجاعی از ۹ هفته اخیر ۱۱ امتیاز به دست آورده است، درحالی که 
فکـــری از همیـــن تعداد بـــازی در نیم فصل اول ۷ امتیاز گرفت. به نظر می رســـد 
مدیران مجموعه هوادار هرچند یک مربی کم تجربه را روی نیمکت نشانده اند 
امـــا اعتمادشـــان به شـــجاعی جـــواب داده و حاا آنها ۴ امتیـــاز از نیم فصل اول 

جلوتر هستند .

پیکان 
پیکان رسول خطیبی نیز در نیم فصل خوب کار نکرد. حاصل کار خطیبی با این 
تیم خودروساز در ۹ هفته ابتدایی لیگ فقط ۷ امتیاز بود و جالب اینکه عنایتی 
با وجود اینکه چندین مساوی در کارنامه خود ثبت کرده اما در ۹ هفته نیم فصل 

دوم ۱۴ امتیاز کسب کرده که آمار قابل توجهی است.
 

فواد
فواد در لیگ جاری ۳ مربی عوض کرده اســـت؛ ابتدا منصوریان ســـپس مارتینز 
و حاا عبداه ویسی! بااین حال تغییرات برای فواد کارساز نبوده و بهبودی در 
شرایط این تیم ایجاد نشده؛ چراکه آنها در ۹ بازی ابتدایی نیم فصل اول ۶ امتیاز 
کســـب کرده بودند و حاا هم ۶ امتیاز در کارنامه خود به ثبت رســـانده اند، یعنی 
مجموعـــه کار فوادی هـــا با وجود ســـه مربی، تغییری در وضعیت این تیم ایجاد 
نکرده است. بدون شک اولین دلیل برای تغییر مربی درنتیجه نتایج نامطلوب و 
به دست آوردن شرایط بهتر است اما برای فواد این اتفاق تاکنون رقم نخورده است. 

نساجی
نساجی با رحمتی ۹ هفته اول رو با ۶ امتیاز به پایان رساند. حاا 

الهامـــی از همیـــن تعداد هفته ها ۹ امتیاز در نیم فصل 
دوم کسب کرده است. به نظر می رسد شرایط برای 
نساجی هم بد نیست و آنها در موقعیتی مشابه 

نیم فصل اول ۳ امتیاز رشـــد داشـــته اند. اگر 
الهامی بتواند این روند را ادامه دهد، چه بسا 

نســـاجی که یکی از اصلی ترین گزینه های ســـقوط بود بقای خود را در واپســـین 
هفته ها مسجل کند.

صنعت  نفت
صنعت نفت نیز در فصل جاری تاکنون ۳ مربی به خود دیده اســـت؛ عبداه 
ویسی تا نیم فصل هدایت این تیم را برعهده داشت اما از ۹ هفته ابتدایی فقط ۷ 
امتیاز به دست آورد در نیم فصل دوم نفتی ها دست به تغییر زده اند و ابتدا سهراب 
بختیاری زاده و سپس فراز کمالوند را روی کار آورده اند، حاصل کار این مربیان در 
۹ هفته نیم فصل دوم ۵ امتیاز شده و به این ترتیب نفتی های آبادان با سه تغییری 
که روی نیمکت تیم شان ایجاد کرده اند به جایی نرسیده و سیر نزولی نیز داشته اند. 
به زودی تراکتور به این هفت تیم ملحق می شود و باید ببینیم سرمربی جدید این 
تیم تبریزی که مربی اش هم استعفا داده چه نتایجی کسب می کند. آمار نشان 
می دهد از هفت تیمی که تاکنون سرمربی خود را تغییر داده اند ۵ تیم عملکرد 

رو به رشدی داشته اند و دو تیم دیگر از تغییرات چیزی به دست نیاورده اند. 

 باثبات ها
از بین ۸ تیم دیگر لیگ برتر که تاش کرده اند ثبات را روی نیمکت خود حفظ 
کنند فقط ۲ تیم همچنان موفق به کارشان ادامه داده اند و نسبت به نیم فصل 
اول پیشـــرفت داشـــته اند و شـــش تیم دیگر نتوانســـته اند روند خوب خود در نیم 

فصل اول را حفظ کنند.
 

استقال
استقال با جواد نکونام یک امتیاز بیشتر از نیم فصل اول کار کرده است. این تیم از 
۹ بازی ابتدایی فصل ۲۰ امتیاز به دست آورده و در نیم فصل دوم در همین ۹ بازی 
۲۱ امتیاز کسب کرده است. به این ترتیب جواد نکونام نسبت به نیم فصل اول در 
چنین موقعیتی پیشرفت داشته و آمار بهتری را از خود به نمایش گذاشته است.

گل گهر 
گل گهـــر برخـــاف تصـــور ۳ امتیـــاز از نیم فصل اول عقب تر اســـت. شـــاگردان 
مربـــی یونانـــی ایـــن تیم در ۹ هفته ابتدایی لیگ برتر ۱۶ امتیاز به دســـت آوردند و 
امتیازات شان در بین اهالی فوتبال بسیار به چشم آمد. بااین حال این تیم در ۹ 
بازی نیم فصل دوم هنوز نتوانســـته توقعات را برآورده کند. آنها با ۱۱ امتیازی که 
از ۹ بازی اخیر کســـب کرده اند عما نســـبت به نیم فصل اول پیشرفتی نداشته 
و حتی ضعیف تر عمل کرده اند و همین موضوع این تیم را در جدول رده بندی 

با رکود مواجه کرده است.
 

شمس آذر 
شمس آذر خود را به عنوان پدیده رقابت های فصل جاری مطرح کرد. توقع می رفت 
نیم فصل دوم این تیم بهتر ظاهر شود و همچنان به عنوان شگفتی ساز لیگ برتر به 

کارش ادامه دهد اما سعید دقیقی در شرایطی که تمرینات آماده سازی 

بین فصل را سپری می کرد ناگهان تیمش را رها و شمس آذر را وارد بحران تازه ای 
کرد. او همراه تیمش در ۹ هفته ابتدایی لیگ ۱۴ امتیاز به دست آورده بودند. در 
نیم فصل دوم اما از دست دادن چند مهره کلیدی و شوک جدایی ناگهانی سعید 
دقیقی که البته به نتیجه نرسید آنها را با افول روبه رو کرده است. به طوری که این 
تیم در ۹ بازی نیم فصل دوم فقط ۱۱ امتیاز به دست آورده و از آمار خودش نسبت 

به نیم فصل اول عقب تر است.

ملوان
ملوان یکی از دوست داشتنی ترین تیم های لیگ برتر مخصوصا در نیم فصل اول 
بود، آمار نباختن های این تیم جذابیت خاصی به مسابقات آنها داده بود. از این 
رو شـــاگردان تارتار موفق شـــده بودند در ۹ بازی ابتدایی نیم فصل اول ۱۵ امتیاز 
به دست آورند. آنها در نیم فصل دوم نیز در همین ۹ هفته بد کار نکرده اند و ۱۴ 
امتیاز کسب کرده اند اما هنوز یک امتیاز از نیم فصل اول عقب هستند. از این 
رو نمی توانیم بگوییم تارتار با تیم ملوان همچنان موفق به کارش ادامه می دهد. 
او اگر نتواند شادابی و مسئولیت پذیری نیم فصل اول را به بازیکنانش برگرداند، 

این روند نزولی بیشتر هم خواهد شد.

آلومینیوم 
یکی از تیم های ناموفق جدول رده بندی در نیم فصل دوم تیم آلومینیوم است. 
آنهـــا در ۹ بـــازی ابتدایـــی لیگ موفق به کســـب ۱۳ امتیاز شـــده بودند و شـــرایط 
شـــگفت انگیزی را ســـپری می کردند اما این شـــرایط در نیم فصل دوم برای آنها 
ادامه دار نبوده و حمایت مدیران آلومینیوم از مجتبی حســـینی و ابقای او برای 
ادامه همکاری با نزول ۵ امتیازی همراه شده است. آنها از ۹ هفته اخیر فقط ۸ 
امتیاز به دست آورده اند و نسبت به نیم فصل اول در چنین جایگاهی ۵ امتیاز 
کمتر دارند. از این رو حسینی نیز با وجود ثباتی که روی نیمکت آلومینیوم داشته، 

آمار خوبی از خود به جا نگذاشته است.
 

استقال خوزستان 
یکی از شگفتی های نیم فصل دوم اما استقال خوزستان است. سرمربی این تیم 
هرچند یکی، دو باری استعفا داده اما مدیران باشگاه استقال خوزستان از وی 
حمایت کرده اند و با وجود نتایج ضعیف راضی به جدایی او نشده اند. سیروس 
پورموسوی در ۹ هفته ابتدایی لیگ فقط ۳ امتیاز به دست آورد، درحالی که در ۹ 
بازی ابتدایی نیم فصل دوم ۹ امتیاز کسب کرده است. آمار او در مقایسه با نیم 

فصل اول باورنکردنی است.

سپاهان 
سپاهان یکی از عجیب ترین تیم ها در نیم فصل دوم لیگ برتر است. آنها به عنوان 
مدعی وارد مســـابقات شـــدند، در هفته های ابتدایی عملکرد خوبی داشتند و 
حتـــی در ۹ هفتـــه اول لیگ برتر ۱۹ امتیاز به دســـت آوردنـــد. در نیم فصل دوم اما 
کاما ورق برگشت. سپاهان دیگر آن تیم سابق نبود. مورایس به عنوان سرمربی تیم 
سپاهان در ۹ هفته ابتدایی نیم فصل دوم نتوانست بیش از ۱۱ امتیاز کسب 
کند و نسبت به نیم فصل افولی ۸ امتیازی داشت. به نظر می رسد باید 
این تیم را ناموفق ترین تیم نیم فصل دوم بدانیم؛ چراکه شرایط آنها در دو 
نیم فصل از یک لیگ غیرقابل باور است. افت ۸ امتیازی تیم سپاهان 
در هیچ یک از ۱۵ تیم دیگر لیگ برتر مشـــاهده نشـــده و این قطعا زنگ 

خطری برای مدیران این باشگاه است.

ذوب آهن
دیگر تیم اصفهانی لیگ برتر چیزی کم از همشـــهری 
خـــود ندارد. ذوب آهن در ۹ هفته ابتدایی لیگ ۱۴ 
امتیاز به دست آورد همه به تحسین محمد ربیعی 
می پرداختند اما حواشـــی ای کـــه در میانه های 
فصـــل بـــرای این مربی رخ داد، همه چیز را تغییر 
داد تا ذوب آهن با افت ۶ امتیازی روبه رو شـــود. 
گردان محمد ربیعی در نیم فصل دوم و از ۹  شا
کنون برگزار شـــده ۸ امتیاز کســـب  ی که تا باز
کرده اند که در مقایسه با نیم فصل اول به نوعی 
فاجعه اســـت. در اصـــل نیمکت ذوب آهن 
ثبات خود را با ادامه همکاری با محمد ربیعی 
حفـــظ کـــرد اما حواشـــی ای که ایـــن مربی برای 
جدایـــی داشـــت، درنهایـــت تمرکـــز او و تیمش را 
یخـــت. ربیعـــی تصمیم داشـــت ذوب آهن را  به هـــم ر
یکنان خداحافظی کـــرد، مدیران این  تـــرک کنـــد و بـــا باز
باشـــگاه اجـــازه ندادند و ســـعی کردنـــد او را حفظ کنند 
امـــا کار از کار گذشـــته بود و اتفاقـــی افتاد که نباید برای 

ذوب آهن رخ می داد.

از حاا به بعد باید نوشت نام مهسا جاور به تاریخ سازی گره خورده است. 
ترکیـــب برنده و دقیق »مهســـا جـــاور و زینب نـــوروزی« دائما در حال ثبت 
رکوردهای جدید است. آنها بارها و بارها موفق به مدال آوری در لیگ کشوری، 
بازی های آسیایی و حاا مسابقات کسب سهمیه المپیک شده اند تا این 
بار با مدال نقره قهرمانی آسیا و سهمیه تاریخی المپیک در رویینگ دونفره 
به کشور بازگردند. حاا سهمیه المپیک در دستان ماست و این بار قایقرانی 
( به پاریس می رود تا برای کسب  )پنج نفر ایران با بیشترین تعداد ورزشکار
بهترین نتیجه تاش کند. مهسا جاور در گفت وگو با »فرهیختگان« تاکید کرد 
که کسب بهترین نتیجه در پاریس نیازمند حمایت همه جانبه مسئوان است. 

قبل از حضور در مسابقات به ما گفته بودید به امید خدا سهمیه را می گیریم و حاا با 

مدال نقره و با یک سهمیه تاریخی به کشور بازگشتید. 
خدا را شـــکر می کنم که شـــرمنده نشـــدیم و پای قول مان ماندیم. گفته بودیم تمام 
تاش مـــان را می کنیـــم بـــا رکوردی جدید برای ایـــران و جایگاهی خاص این کار را 
برای اولین بار انجام دهیم و گفته بودم که با سهمیه برمی گردم. باز هم باید خدا را 
شکر کنم که این اتفاق مهم برای اولین بار افتاد و رویینگ دونفره موفق به کسب 

سهمیه المپیک شد. 

رســـیدن به ســـهمیه المپیک در قایقرانی کار بســـیار سختی است. برای شما چطور 
ممکن شد؟

ما مصمم بودیم که سهمیه را بگیریم و اصا به نگرفتن آن فکر هم نمی کردیم. برای 
این تصمیم باید همه تاش مان را می کردیم و به خصوص بعد از بازی های آسیایی 
باز هم مصمم تر از قبل شدیم تا سهمیه رویینگ دونفره را هم بگیریم. می دانستیم 
سهمیه گرفتن در رویینگ دونفره سبک وزن کار سختی است و تقریبا همه می دانند 
اساسا سهمیه گرفتن در رشته قایقرانی کار راحتی نیست، اما یا باید قید سهمیه را 
می زدیم یا باید تمام تاش مان را می کردیم. ما راه دوم را انتخاب کردیم و قبول کردیم 

در این ماده بمانیم چون خودمان را باور داشتیم. ما شش ماه خیلی سخت را پشت 
سر گذاشتیم و باید در اوج تمرین و قدرت و آمادگی می بودیم. من باید رژیم هم 

می گرفتم چون نیاز داشتم سر وزن برسم. خدا را شکر تاش هایمان جواب داد. 

حس وحال تان بعد از گرفتن سهمیه چطور بود؟
واقعـــا هرچـــه از حس و حالم بگویم کم گفتم. حقیقتا اصا وصف شـــدنی نبود و 
خیلی خوشحال بودم. ما برای گرفتن این سهمیه خیلی سختی کشیدیم و تمام 
تاش مان را کردیم. رسیدن به آنچه می خواهی بعد از تاش بسیار و سختی هایی 

که برای رسیدن به هدفت کشیدی، لذتی چند برابر دارد. 

حاا بر همگان اثبات شد که ترکیب مهسا جاور و زینب نوروزی ترکیب برنده است. 
من و زینب در لیگ هم تیمی شدیم و رسیدن به این ترکیب نتیجه بیش از ۴۰ بار 
تست است و اینکه ما بارها بهترین رکورد ایران را زدیم. چه در بازی های آسیایی 
و چه در تمامی مسابقاتی که با هم شرکت کردیم نتایج خوبی گرفتیم. این ترکیب 
را بعد از بازی های آسیایی برای انتخابی المپیک هم حفظ کردیم. من و زینب 

مدت هاست تمرینات خوبی را داشتیم و به هم اعتماد کردیم، در پایان هم نتیجه 
خوبی گرفتیم. ما صددرصد عملکرد خود را برای گرفتن سهمیه گذاشتیم و دیگر 
بهتر از این نمی شـــد نتیجه گرفت. قطعا برای المپیک ســـعی می کنیم سخت تر 
تمرین کنیم و با قدرت ادامه می دهیم تا بتوانیم یک جایگاه تاریخی را به دست 

آوریم. زینب نوروزی و مهسا جاور هرگز پا پس نمی کشند!

برای گرفتن بهترین نتیجه در پاریس باید چه اتفاقی بیفتد؟
ما ورزشـــکاران رویینگ همیشـــه مشـــکل پیست اســـتاندارد و تجهیزات داریم و 
نشان دادیم که با تمرینات خوب می توان نتیجه خوب گرفت و توانستیم با یک 
رکورد بسیار خوب، یک سهمیه تاریخی را در قایقرانی بگیریم. از این به بعد باید 
برنامه ریزی بیشتری شود و قایقرانی ایران نیاز به حمایت و امکانات بیشتر دارد، 
مساله ای که بارها و بارها آن را گفتیم و به آن تاکید کردیم. حضور در مسابقات، 
اردوهای مناسب و حمایت فدراسیون و وزارت ورزش حتما باعث اتفاقات بهتری 
می شود. ما هم با تمرکز بهتر تمرینات را دنبال می کنیم و لحظه ای از تاش کردن 

کوتاه نمی آییم تا نتیجه خوبی را در المپیک پاریس رقم بزنیم. 

آمارمیگویدتیمهاییکهمربیخودراتغییردادهاندروندروبهرشدبهترینسبتبهباثباتهاداشتهاند

تغییرات مثبت روی نیمکت های لیگ برتری
لیگبرترهنوزبهپایاننرسیده۲۲مربیبهخوددیدهاست
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